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Nieuwsbrief 35 – Maart 2012 

 
 

U i t n o d i g i n g 
Algemene Ledenvergadering 

met aansluitend bezoek aan de 
natuurspeeltuin in ontwikkeling 

  
Zaterdag 14 april 2012 13.30 uur in het 
NME-centrum De Drijfsijs. Dit centrum ligt in 
het Sloterpark aan de westzijde van de 
Allendelaan, nabij de kinderboerderij. 
 
Agenda  
1.   Opening 
2.   Verslag Algemene Ledenvergadering van 
      16 april 2011 (in Nieuwsbrief 32 de ver- 
      korte versie, lange versie op onze web- 
      site) 
3.  Verslag ontwikkelingen rond de Sloterplas 
      in het afgelopen jaar 
4.   Verslag activiteiten 
5.   Verslag penningmeester 2011  
6.   Verslag kascommissie  
7.   Benoeming kascommissie 
8.   Periodiek aftreden en (her)verkiezing 
      van bestuursleden: 
      aftredend lid: Yvonne de Graaff 

aftredende leden, maar herkiesbaar: 
Berta Tenner en Peter Stein, voorstel om 
akkoord te gaan met herbenoeming 

9.   Toelichting plannen en begroting 2012 
10.  Rondvraag 
 
Na afloop om ± 14.30/15.00 uur zullen wij 
kennismaken met de nieuwe kwartiermaker 
van de natuurspeeltuin Wouter Dolmans. Ook 
William Frohn, beheerder van de Heemtuin, 
zal ons vergezellen naar de natuurspeeltuin. 
 
Vuurwerk 2012 
 
Dankzij onze inspanningen is het vuurwerk 
weer teruggeplaatst naar Koninginnedag. Dus 
maandagavond 30 april om 22.00 uur 
zult u als vanouds dit spektakel aan de 
Sloterplas kunnen bewonderen! 

 
 

 

 
 

Lentesneeuwwandeling 
 

Zondag 6 mei 11.00 u. o.l.v. Hans Kaljee 
 
De lentesneeuw is hét magische jaarlijkse 
natuurverschijnsel dat de echte start van het 
voorjaar in Amsterdam symboliseert. Meer 
dan 75.000 iepen brengen het feest van die 
wervelende iepenzaadjes. Zowel aan de 
grachten als bij de Sloterplas. Die dwar-
relende ronde schijfjes kennen wij ook als 
iepensneeuw, dubbeltjesregen of de confetti 
van de stad. 
Het vieren van de lentesneeuw in 
Amsterdam, wordt dit jaar voor het eerst ge-
promoot. O.a. met een tentoonstelling in de 
Hortus Botanicus, een wandelroute en een 
speciale website (www.springsnow.nl).  
Wij combineren het vervolg op onze iepen-
excursie van 9 oktober met de lentesneeuw-
viering. Maar we kijken dit keer ook naar 
andere bomen.  
Op onze website houden we dit voorjaar de 
ontwikkeling van de iepen voor u bij. 
 
Verzamelen bij Café Oostoever, 11.00 uur. 
Deelname aan de excursie is gratis.  
Aanmelding is niet nodig.  
Informatie: tel 020-6990067 of e-mail. 
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Kroniek Osdorpse oevers deel 18 
 
De projectleider van de Zuidwestoever kiest 
ervoor de belanghebbende groepen apart bij 
te praten over de stand van zaken. 
23 januari was de VVS aan de beurt.  
 
Op het meest zuidelijke gedeelte wordt dit 
jaar een bijzondere speeltuin gerealiseerd. 
Deze bestaat uit een "bomenpad", een trans-
parante koker van RVS strekgaas, opgehan-
gen aan oranje palen, die zich tussen de bo-
men door slingert en een grote zandbak. 
Vanuit de zandbak kunnen kinderen in de 
buis kruipen, het bomenpad volgen en onder-
weg uitrusten in een soort nesten. Ze komen 
uiteindelijk weer in de zandbak terug. Langs 
het fietspad komt een hek. 
 

 
 

Het Balkon in het middengedeelte, krijgt een 
natuurstenen verharding. 
 
De Landtong. Het gekozen ondergrondse 
ontwerp voor de bioscoop was te duur voor 
een tijdelijk gebouw. Daarom had men voor 
het tweede ontwerp, de "Botervloot" geko-
zen. Omdat de boten niet over de plas, maar 
met een vrachtwagen over de weg aange-
voerd zouden moeten worden, was ook deze 
variant te duur. De ondernemer heeft inmid-
dels afgehaakt. Het project ligt nu stil. 
 
Wij hebben onze wens voor een aantrek-
kelijke route voor het Rondje Sloterplas over 
de oever kenbaar gemaakt. Aanvankelijk had 
men daarvoor een pad bedacht dat aan de 
kant van de plas langs de restaurants en de 
Landtong zou lopen en via een voetgan-
gersbrug zou aansluiten op het Rondje langs 
Torenwijck. Dit pad is inmiddels van de baan, 
maar de loopbrug naar Torenwijck staat nog 
wel op het programma. 
 
 

Halfjaarlijks overleg met het Stadsdeel 
13 februari 
 
Aanwezig waren de projectmanager van het 
Sloterpark, de productmanager Groen, pro-
grammamanager Sloterplasoverleg, proces-
manager aanleg natuurlijke oevers en de 
gebiedsbeheerder Slotervaart. 
 
Besproken zijn de volgende punten: 
Wilgenlaantje  
De gaten in de houten damwand worden op 
de goedkoopste manier 'gestabiliseerd' door 
cement-kunststof in te spuiten. Er is geen 
geld voor een degelijker methode. 
Beheer Sloterpark 
Men is bezig voor het Sloterpark één beheer-
der te organiseren. 
Waterkwaliteit 
Er wordt op het ogenblik met Waternet 
overlegd. Omdat er een andere aanpak gaat  
komen dan men een paar jaar geleden van 
plan was, zal Waternet er pas iets over 
bekend maken als er zekerheid is over de 
uitvoering. 
Schade van Loveland 
Het bedrijf dat meteen na het festival de 
schade, met te zwaar materieel, heeft gepro-
beerd te herstellen is - anders dan wij 
dachten - door het stadsdeel aangewezen 
maar door Loveland betaald. Het ziet er naar 
uit dat  de aangerichte schade blijvend is.  
Bea Schwartziepen langs de Noordzijde 
Bekeken zal worden of onze wens om te 
komen tot herplant van de Bea Schwarziepen 
te realiseren is. 
Voor nieuwe voorzieningen zoals trim-
toestellen voor senioren en waterhappers, is 
uit het reguliere budget geen geld.  
Over het bijplaatsen van vuilnisbakken ten 
behoeve van barbecuen is discussie; beter is 
het om tijdelijk, tijdens het barbecueseizoen, 
voorzieningen te treffen. Bovendien moet 
men zijn afval meenemen; hoe meer vuilnis-
bakken men plaatst, hoe meer afval er wordt 
achtergelaten.  
Natuurlijke oevers aan de westzijde van 
de Sloterplas 
De geplande natuurlijke oevers van het park 
tegenover Meer en Oever, en tussen het ei-
land en het Grote Parkeiland zullen worden 
gerealiseerd. Daarvoor is men begonnen het 
bosplantsoen tegenover Meer en Oever uit te 
dunnen. Voor de geplande vlonders daarin is 
geen geld meer beschikbaar. 
Onderhoud park 
De reiniging van het Rondje met name van 
de witte stippen loopt via de afdeling Reini- 
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ging. De reiniging van het oppervlaktewater 
wordt eens in de 2-3 maanden gedaan door 
een extern bedrijf. Bij klachten/calamiteiten 
wordt geadviseerd te mailen naar het stads-
deel (zie ook website Stadsdeel, klachten-
formulier). Ook de aanwezigheid van graffiti 
op de lantaarns op het platform bij Café 
Oostoever moet daar gemeld worden. 
Met succes is de wateroverlast aan de oost-
kant bestreden door de aanleg van een wa-
terbergingspoel. Deze is tijdens de vorstperi-
ode ook gebruikt als schaatsbaan. 
 

 
 
Over de waterbestrijding aan de westkant 
wordt gemeld dat daar de drainage is door-
gespoten. De wateroverlast daar is niet op 
dezelfde manier op te lossen. Desgevraagd 
wordt medegedeeld dat de dode linden op 
het grasveld tegenover de nieuwe vijver zijn 
vervangen door Zwarte Elzen, die beter 
bestand zijn tegen de drassige grond. De ge-
biedsbeheerder zal ons per mail laten weten 
wat er is gekapt en geplant.    
Over de bloembakken op de brug bij café 
Oostoever, werd gezegd dat deze zijn ge-
plaatst om de brandweerauto's te weren, die 
daar bij een oefening worden geparkeerd. 
 
Lovelandschade 
 
Op 23 februari vond een schouw plaats van 
de Lovelandschade op het Grote Parkeiland 
met de portefeuillehouders Els Verdonk en 
Paulus de Wilt, 4 leden van het VVS-bestuur 
en een aantal ambtenaren.  
Iedereen was ontdaan over het aanzicht van 
de grasvelden die er kaal en doods bij lagen. 
Wel werd opgemerkt dat het weer en de kwa-
liteit van de bodem hiertoe hadden bijge-
dragen. 
Dit jaar wil het Stadsdeel het Grote Park-
eiland met rust laten zodat het park meer tijd 
heeft om zich te herstellen.  
 
 
 
 

Sloterplasconferentie 
 
De publicatie van de conferentie in de 

Westerpost van 8 februari was voor ons aan-

leiding om de volgende brief d.d. 22 februari 

2012 te sturen naar het DB en de deelraad 

en op dezelfde datum in te spreken in de 

Raadscommissie. 

 
“Wij waren verheugd te lezen dat deze 
conferentie gepland staat op 1 juni 2012.  
In de afgelopen twee jaar heeft ons idee van 
een Sloterplasconferentie duidelijk vorm ge-
kregen en dan moeten wij tot onze spijt con-
stateren dat het gepubliceerde Plan van Aan-
pak van 31 januari 2012 daar niet geheel aan 
beantwoordt. 
 
Een aantal uitgangspunten van het plan van 
aanpak onderschrijven wij van harte; het niet 
bindend laten zijn van vastgestelde nota’s 
voor de Sloterplas kan leiden tot een open 
discussie over het gebied. 
Dat moet dan ook gelden voor de ambitie-
nota ‘Sloterplas, venster van mogelijkheden’. 
Deze heeft in de inleiding nog een 
prominente plek gekregen. 
 
De conferentie beoogt ook het verzamelen 
van ‘input voor een ontwikkelingsstrategie’ 
Sloterplas en voor de structuurvisie Nieuw-
West. In dit punt ligt met name onze 
verwachting. Dat is ook steeds het uitgangs-
punt geweest voor een conferentie en niet 
zozeer het verzamelen van 100 ideeën. 
 
Wij verwachten van de Sloterplasconferentie 
vooral een bijeenkomst waarin nagedacht 
wordt over de vraag: wat is de toekomst van 
de Sloterplas en het Sloterpark?  Hoe willen 
we de kwaliteit en belevingssfeer verbeteren? 
Hoe willen wij (bewoners, gebruikers, deel-
raad) dat het gebied er uit gaat zien? Wat 
verstaan de verschillende groepen onder 
levendigheid, welke levendigheid verdragen 
de plas en het park? 
 
Uiteraard past in die vraag ook de inven-
tarisatie van ideeën voor voorzieningen en 
activiteiten, maar de input voor een ontwik-
kelingsstrategie en de structuurvisie Nieuw-
West is wat ons betreft de hoofdvraag voor 
een zinvolle, toekomstgerichte conferentie. 
 
Tenslotte willen wij graag opmerken dat wij 
de conferentie niet zien als een eenmalig 
  
 
 



 4 

moment. Het presenteren van de ontwik-
kelingsstrategie en de structuurvisie vanuit 
de input van 1 juni 2012 verdient een vervolg 
in een conferentie.  
 
De VVS heeft regelmatig aangegeven zich te 
willen inzetten voor een bijdrage aan de 
voorbereiding van deze conferentie. Dat aan-
bod geldt nog steeds. 
Wij vragen de deelraad om bij de vaststelling 
van het uiteindelijke programma zich meer te 
laten leiden door een te ontwikkelen toe-
komstvisie in bredere zin dan een alleen het 
inventariseren van 100 ideeën.” 
 
Deze inspraak is aanleiding geweest voor de 

raadsleden om dit onderwerp als extra agen-

dapunt op de vergadering te zetten van de 

Raadscommissie van 7 maart. Hier is uit-

voerig op het Plan van Aanpak ingegaan. Ook 

is duidelijk geworden dat er ideeën ingediend 

mogen worden over bv. het behoud van 

specifieke aspecten van het park, kwaliteits-

verbetering en dergelijke. 

Onlangs zijn we uitgenodigd om een bijdrage 

te leveren aan de voorbereiding, zoals door 

ons gevraagd. 

 
Canadese ganzen 

Van Nijlganzen kijken we niet meer op bij de 
Sloterplas. Witte ganzen zijn zelfs zo talrijk 
dat het Stadsdeel vorig jaar een 
boeddhistische ganzenfluisteraar inhuurde 
om ze binnen de perken te houden (zie 
www.hofganzen.nl). Maar Canadese ganzen – 
de grootste ganzen in Europa – vinden we 
toch nog wel bijzonder. Tot in de jaren tach-
tig van de vorige eeuw werden ze in Neder-
land als ongewenste exoot afgeschoten. Twee 
weken geleden zwommen er vier in onze 
plas. Zijn ze slechts op bezoek, of komen ze 
bij ons broeden? We wachten af.  

 

 
Kijk eens op onze website want er staan 
iedere week wel nieuwe berichten op. Vooral 
veel leuke nieuwtjes over wat er gebeurt of 
te zien is op en rond de Sloterplas. Heeft u 
zelf een leuk bericht, stuur het dan naar ons 
mailadres. 

Ben niet bang voor de wilgenkatjes 

In het park spat de lente onderhand de grond 
uit. Te veel bloemen om allemaal op te noe-
men. Erg mooi is het speenkruid aan de oost-
oever. Aan de waterkant vormen de glim-
mende gele bloemen een prachtig contrast 
met de nog kale stengels van de Rode Kor-
noelje. Iets verderop, tussen fiets- en wandel 
pad,  schiet Klein Hoefblad omhoog. Aan de 
westkant van het park – tegenover de 
Drijfsijs – doet het Groot Hoefblad precies 
hetzelfde. Hoewel ze niet nauw verwant zijn 
en de bloemen er ook flink verschillend uit-
zien, hebben Groot en Klein Hoefblad toch 
wel wat gemeen. Allereerst zijn hun bladeren 
– de naam zegt het al – hoefvormig.  En 
daarnaast zijn die voorlopig nog niet te zien. 
Als een van de weinige kruidachtige planten 
bloeien namelijk zowel Klein als Groot 
Hoefblad voordat ze bladeren krijgen. Bij 
bomen is dit veel gewoner. In het Ruige Riet 
zijn bijvoorbeeld al weer katjes gesignaleerd 
in voor de rest nog kale wilgen. 
(Kijk op onze website voor de foto’s bij dit bericht) 

 
De geschiedenis van de Sloterplas 
 
Erik Swierstra zal twee maal een lezing met 
lichtbeelden houden over dit onderwerp. 
U bent van harte uitgenodigd: 
*donderdag 12 april om 14.00 uur bij de 
Nivon in Osdorp, Ouwerdingepad 3. 
*maandag 23 april om 20.00 uur bij de 
Openbare Bibliotheek, Pieter Calandlaan 87b. 
 
 
Vereniging Vrienden van de Sloterplas 

 

Opgericht 4 juni 2003 

Bestuur: 
 
Harriët Haakma Wagenaar – voorzitter 
Tineke Stricker - secretaris 
Emmy Groot - penningmeester 
Tineke Rombout 
Berta Tenner 
Peter Stein 
Wouter van der Wulp 
Yvonne de Graaff  
post@vriendenvandesloterplas.nl 
www.vriendenvandesloterplas.nl 

  
V.V.S. – Jan Tooropstraat 6 – 1062 BM Amsterdam  

Banknummer 9590123
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